

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2020年2月 第41卷 第1期

目 次

· 研究报告 ·

- 藤椒少刺优良无性系皮刺及结实特性对比分析..... 陈善波,王丽华,王莎,等 (1)
川西亚高山不同林龄云杉人工林林地水源涵养能力比较研究..... 冯秋红,王毅,刘兴良,等 (5)
白河自然保护区生态景观格局变化初步分析..... 李瑜,胡翔,董鑫 (11)
不同恢复方式下二郎山公路创面土壤酶活性与土壤肥力变化特征..... 郝云庆,易津鑫,郑文丽,等 (19)

· 生态建设 ·

- 利用红外相机调查马边大风顶保护区鸟类资源的时空分布特征..... 吴沛桦,侯金,黄耀华,等 (27)
不同栽培模式下岷江百合生长差异性研究..... 杨马进,刘玉珊,李臻,等 (36)
5个林分内芬多精成分和相对含量的时间动态特征 简毅,林静,刘偲,等 (44)
川西北高寒沙地不同恢复年限对土壤机械组成的影响..... 吴世磊,陈德朝,鄢武先,等 (51)

· 林业产业 ·

- 互叶白千层扦插苗质量评价及分级标准..... 文伟业,刘芙蓉,罗建勋,等 (56)
氮肥对元宝枫幼苗叶片生理特性的影响..... 牛雪峰 (61)
不同蓝莓品种在浙江遂昌引种试验..... 刘建慧,柳丽霞,毛培坚,等 (66)
汉源人工核桃林主要病虫害调查..... 杨晓峰,梁洪萍,刘英,等 (72)
不同处理对野皂荚与皂荚种子发芽的影响..... 李刚,韩凤英,罗岸,等 (79)

· 研究简报 ·

- 四川朱鹮人工繁育中的常见问题及原因分析..... 杨海琼,陈绪玲,李裕冬 (84)
四川省广元市鸳鸯繁殖种群与栖息地观察初报..... 李云,王彬,李建国,等 (90)
太原市公园植物群落稳定性研究..... 白慧强 (94)
草珊瑚组培快繁技术研究..... 姜丽琼,李文俊,肖前刚,等 (100)
栗实象的出土节律与趋光性研究..... 管国良,杨涛,童敬翔,等 (105)

· 综 述 ·

- 竹类植物 SSR 引物开发策略及应用 蒲永庆,周建梅 (110)
绿绒蒿属植物的园林应用及研究进展 喻舞阳,杨紫玲,李佶芸,等 (115)

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 41, No. 1, Feb. 2020

Contents

Research Reports

- Comparative analysis on prickles and fruiting characteristics of superior clones with fewer prickles in *Zanthoxylum armatum* DC. CHEN Shanbo, WANG Lihua, WANG Sha, et al. (1)
Comparison on ground cover and soil hydrological function of *Picea asperata* Mast. plantation at different ages in the subalpine region of western Sichuan FENG Qiuhong, WANG Yi, LIU Xingliang, et al. (5)
Preliminary analysis on ecological landscape pattern changes in Baihe Nature Reserve LI Yu, HU Xiang, DONG Xin (11)
Changes in soil enzyme activity and soil fertility of the Erlang Mountain highway wounds by use of different restoration methods HAO Yunqing, YI Jinxin, ZHENG Wenli, et al. (19)

Ecological Development

- Spatial-temporal distribution of birds using infrared camera traps in Mabian Dafengding Nature Reserve WU Peihua, HOU Jin, HUANG Yaohua, et al. (27)
A study of the growth difference of *Lilium regale* by use of different cultivation models YANG Majin, LIU Yushan, LI Zhen, et al. (36)
Temporal dynamic characteristics of chemical components and relative contents of phytonecide in five forest stands JIAN Yi, LIN Jing, LIU Si, et al. (44)
Effect of different vegetation restoration years on soil mechanical composition in the alpine sandy land of northwest Sichuan WU Shilei, CHEN Dechao, YAN Wuxian, et al. (51)

Forestry Industry

- Quality evaluation and classification standards of cuttage seedlings of *Melaleuca leucadendron* L. WEN Weiyi, LIU Furong, LUO Jianxun, et al. (56)
Effects of nitrogen fertilizer on physiological characteristics of *Acer truncatum* seedling leaves in the growing season NIU Xuefeng (61)
Introduction experiment of different blueberry varieties in Suichang County, Zhejiang Province LIU Jianhui, LIU Lixia, MAO Peijian, et al. (66)
Investigation on walnut main diseases and insect pests in Hanyuan county, Sichuan Province YANG Xiaofeng, LIANG Hongping, LIU Ying, et al. (72)
Effects of different treatments on seed germination of *Gleditsia microphylla* and *Gleditsia sinensis* LI Gang, HAN Fengying, LUO An, et al. (79)

Brief Reports

- Analysis of obstacles and causes encountered in artificial breeding of crested ibis in Sichuan Yang Haiqiong, Chen Xulin, Li Yudong (84)
Preliminary observations on breeding population and habitat of mandarin ducks in Guangyuan City, Sichuan Province LI Yun, WANG Bin, LI Jianguo, et al. (90)
A study of plant community stability in Taiyuan parks BAI Huiqiang (94)
A study of tissue culture and rapid propagation of *Sarcandra glabra* Jiang Liqiong, Li Wenjun, Xiao Qiangang, et al. (100)
Research on unearthed rhythm and phototaxis of *Curculio davidi* Fairmaire GUAN Guoliang, YANG Tao, TONG Jingxiang, et al. (105)

Summaries

- Exploitation strategies and applications of SSR primer in bamboo plants PU Yongqing, ZHOU Jianmei (110)
Garden applications and research progress o *Meconopsis* plants YU Wuyang, YANG Ziling, LI Jiyun, et al. (115)